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Motion 

1984/85:3230 

Jan-Eric Virgin m. fl. 

Reglering av priserna på jordbruksprodukter, m. m. (prop. 1984/ 
85:211) 

Regeringen har än en gång visat att man inte har för av�ikt att följa 

riksdagens beslut om användning av avgiften på handelsgödsel och bekämp

ningsmedel. 1 punkt 2.6 i proposition 1984/85:211 har man funnit ett wepskäl 

i uppdraget till skogs- och jordbrukets forskningsråd (SJFR) att redovisa ett 

program för forskning om bl. a. alternativa produktion�formt:r inom jord

bruket. Effekten av regeringens förhalningstaktik �kulle bli att medlen 

kommer till användning f öm budgetåret 1986/87. Det finns därför anledning 

för riksdagen att nu ta sådana initiativ att avsikten med rik�dagen� be,lut 

våren 1984 kan förverkligas under budgetåret 1985/86. 

Det ankommer på regeringen att snarast göra en fördelning och priorite

ring av de medel som tillförts statskassan i form av avgifter från gödsel- och 

bekämpningsmedel. Beslutet togs av riksdagen i maj 198� att gälla från den l 

juli samma år. Riksdagen beslöt samtidigt att des a medel skulle användas till 

bl. a. forskning och rådgivning. 

I riksrevisionsverkets reviderade inkomstberäkning, som redovisas i 

kompletteringspropositionen 1985. beräknas statens inkomster för avgifter

na på handelsgödsel och bekämpningsmedel uppgå till 110 milj. kr. för 

innevarande år. 

Vi har inhämtat att ett antal angelägna forskning projekt har planerats att 

genomföras med finansiering över dessa avgifter t. ex. vid naturvårdsverket 

med utveckling och utvärdering av testmetoden för markmiljö samt styrning 

av växtnäringsläckage. Vidare vid högskolan i Luleå där ett ekologikommun

experiment planeras i Torneå samt i Halland där effekten av utsläppen i 

Laholmsbukten ytterligare skall studeras. 

Det finn� sannolikt många andra organ som planerat högprioriterad 

forskning med sikte pa gödsel- och bekämpning�avgifterna. bade av�eende 

miljöeffekter och lang�iktig produktionsförmaga. Behovet av in�at�t:r ar väl 

dokumenterat. I dagens budgetläge kan sådana projekt inte genomföras 

annat an med tillgang till dessa redan av riksdagen beslutade avgift�medel. 

Vi upprepar här samtidigt ett krav moderata samlingspartiet tidigare ställt 

nämligen att en del av de influtna medlen också används för bidrag till 

gödselvårdsan läggningar. l de undersökningar som genomfört� under senare 

år av naturvårdsverket. lantbruksuniversitetet m. fl. har entydigt framkom

mit att miljöolägenheter vid användning av gödselmedel i främsta hand 

uppkommer vid olämplig stallgöd elhantering. Ett bra sätt att min�ka des�a 

olägenheter är att förbättra gödselvårdsanläggningarna på animalicföreta-
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gen. Dessa förbättringar kan stimuleras genom att alltså använda vis del av 

avgifterna såsom bidrag. 

Utveckling av ny teknik för spridning av gödsel och bekämpningsmedel 

samt information till och utbildning av sprutförare för att minska hälsorisker

na för dem som hanterar bekämpningsmedel är ytterligare objekt som kan 

komma i fråga vid ianspråktagandet av de influtna medlen. 

Avslutningsvis vill vi dock poängtera att moderata samlingspartiet snarast 

vill avveckla avgifterna på gödsel- och bekämpningsmedel. Dock måste 

enligt vår uppfattning riksdagens tidigare beslut dock genomföras och ej 

längre förhalas av regeringen. 

Med hänvisning till ovanstående hemställs 

att rik dagen som sin mening ger regeringen till känna vad som i 

motionen anförts om fördelning av medel från handel göd el- och 

bekämpningsmedelsavgiften. 

Stockholm den 23 maj 1985 

JAN-ERIC VIRGI (m) 

BO ARVIDSON (m) INGVAR ERIKSSON (m) 


